
1 
 

ACTA –RESUM CONSELL DE BARRI DEL RAVAL  

Data: 30 d’Octubre de 2019. 

Lloc: Casal de Barri Folch i Torres. 

Hora: 19:00h 

Assistents: 

President  

Jordi Rabassa. Regidor del Districte de Ciutat Vella. 

Consellers/es 

Maria José Arteaga. Consellera GM PSC  

Julia Barea. Consellera GM Ciutadans. 

Tahir Rafi. Conseller GM Ciutadans.  

Jordi Callejo. Conseller GM ERC. 

Maria José Chacón. Consellera GM Juntsxcat. 

Laura de la Cruz. Consellera GM ERC. 

Jessica González. Consellera Tècnica GM Barcelona en comú. 

Santi Ibarra. Conseller GM Barcelona en Comú. 

Natàlia Martínez. Consellera GM Barcelona en Comú. 

Andrés Pérez. Conseller GM Barcelona en Comú. 

Tècnics Municipals i ponents 

Yolanda Hernández. Gerent del Districte de Ciutat Vella.  

Isabel Moreno. Directora de Serveis a les persones i al territori. 

Josep Mª Cros. Departament de Serveis Jurídics 

Gerard Verdes. Direcció de Serveis a les Persones i Territori. Tècnic de 
participació. 

Borja Morodo. Direcció de Serveis a les Persones i Territori. Tècnic de barri. 

Glòria Torras. Direcció de Serveis a les Persones i Territori. Tècnica de barri. 
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Representants de les entitats: 

Fundació Escó. 

AAVV del Raval. 

Diari El Raval. 

Associació Institut de Promoció de la Cultura Catalana. 

Taula del raval. 

AAVV Illa RPR i rodalies. 

Associació Diàlegs de Dona. 

Fundació Tot Raval. 

Guerrilla Raval. 

CUP Ciutat Vella. 

L’Escola de Músics. 

Plataforma CAP Raval Digne. 

UAB. 

Xarxa Veïnal del Raval. 

Taula de Mediació de Folch i Torres. 

Acció Lancaster. 

Assisteixen al voltant de 28 persones en el moment de màxima afluència. 13 
dones i 15 homes. 

 

ORDRE DEL DIA 

0. Benvinguda i presentació nou equip de govern 
1. Informacions 

 Actuacions en curs 
 Vicepresidència del Consell de Barri 
 Comissió de Seguiment del Consell de Barri: composició i funció 

2. Tema central 
3. Torn obert de paraules 
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0. Benvinguda i presentació nou equip de govern 

El Regidor del Districte, Jordi Rabassa, inicia el Consell de Barri amb la 
presentació del nou equip polític i un breu recordatori del funcionament del 
Consell. 

1. Punt informatiu 

Es destaquen les següents informacions: 

Projecte de remodelació de la Rambla del Raval, places Vázquez Montalban i 
Salvador Seguí, realitzat a partir d’un procés participatiu. 

Projecte d’obres als Jardins de Sant Pau del Camp, resultat de la participació 
de veïns, veïnes i entitats de l’entorn.  

Projecte Juguem a les Places. 

Decret per regular la circulació amb monopatins a la zona de la Plaça dels 
Àngels i entorns . 

Decret d’horari de tancament de comerços del C/ Joaquim Costa. Reducció 
horària dels establiments comercials amb llicència d’activitat de venda en règim 
d'autoservei al Districte de Ciutat Vella. 

Macrooperatiu a narcopisos el Juliol de 2019. 

Actualització informació sobre la situació el CAP Raval Nord. Pendent 
d’informes de mobilitat i urbanisme 

Actuacions entorn a les pluges i canalitzacions. Explicació de les 
conseqüències dels aiguats del 22 d’octubre, les actuacions preventives i les 
previstes. 

Procediment d’elecció i renovació de la vicepresidència del Consell de barri i 
dels membres de la Comissió de seguiment. Explicació de la plataforma 
Decidim Barcelona. 

2. Punt deliberatiu: Més Raval! Donem a conèixer la vida al barri 

S’exposa informació sobre el volum de notícies que fan referència a fets 
delictius al barri del Raval comparativament a d’altres barris del districte i a 
d’altres temes. 

Es formen dos grups per treballar temes i valors del barri a destacar i per quins 
mitjans es podrien difondre: Què volem explicar sobre el barri? Com poden 
contribuir els canals del barri, els generals i els institucionals a explicar els 
missatges? 
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Es posen en comú les propostes de cada grup i s’informa que es treballaran 
per donar resposta en el proper Consell de barri. 

3. Precs i Preguntes 

S’inicia el torn obert de paraules  

Preguntes Respostes Regidor 
Veí del raval pregunta sobre les obres 
de la Rambla del Raval, considera que 
no s’ajusten al resultat del procés 
participatiu. Demana que es realitzin 
petites intervencions per augmentar el 
verd de la Rambla del Raval 

El projecte recull aspectes del procés 
participatiu adaptats al pressupost i a 
d’altres consideracions a tenir en 
compte. El verd s’ha repartit entre els 
diferents espais de l’àmbit d’actuació. 
Demana donar temps per valorar si 
s’assoleixen els objectius abans de fer 
cap modificació.  

Veïna de la zona de Folch i Torres 
demana propostes amb relació als 
joves no acompanyats. 

Es treballa com vincular a les entitats, 
fa referència a la tasca que realitza la 
Fundació Tot Raval i al projecte de 
Casal d’estiu Superacció. S’han 
incrementat els recursos. S’ha intentat 
treballar amb la Generalitat sense èxit 

Veí del carrer Lancaster planteja que 
caldria fer accions educatives 
destinades als comerciants, veïns i 
altres col·lectius. Demana també que 
es potenciï el reciclatge per reduir les 
deixalles i la brutícia. 
Demana que es construeixi un mercat 
de barri per potenciar el Raval i  
fomentar dinàmiques positives, el 
mercat de la Boqueria no exerceix 
aquestes funcions. 

S’han realitzat nombroses campanyes 
per explicar la normativa als 
comerciants. Cal incrementar les 
inspeccions i augmentar les mesures 
coercitives. L’Ajuntament no té 
competències per tancar l’activitat 
d’un establiment si disposa de 
llicència i les sancions són baixes. 
Posa d’exemple el decret que regula 
l’horari de comerços del carrer de 
Joaquim Costa com  una manera de 
prendre altres mesures. 
No està prevista l’obertura d’un nou 
mercat al barri, es treballa amb els 
paradistes de la Boqueria a partir de la 
Mesura de Govern i s’estan comprant 
parades per regular els usos. Els 
divendres i dissabtes hi ha limitació 
del nombre de turistes i grups que 
poden accedir al mercat. 
Des de Barcelona Activa es treballa 
amb els eixos comercial i amb el petit 
comerç, una iniciativa en aquesta línia 
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és el projecte de baixos de protecció 
oficial. 
Es farà difusió de la nova contracta de 
neteja. 

Des de l’entitat Amical demanen 
recursos per a la pràctica de l’esport. 

Es tractarà amb el tècnic d’esports la 
petició. 

Des del diari El Raval proposen que es 
creï un butlletí: Avui al raval, per 
recollir totes les iniciatives culturals. 

S’estudiarà la proposta 

Veí de la zona de Pere Camps 
demana solucions amb relació a la 
presència de persones toxicòmanes i 
demana perquè no estan a l’interior 
del CAS. 
Planteja que la patrulla de Guàrdia 
Urbana (GUB) no està sempre als 
Jardins de Dolors Aleu i que quan hi 
està es trasllada la situació als 
voltants. 

Al barri hi ha dos punts fixes amb 
patrulla de GUB: Jardins de Dolors 
Aleu i Riera Baixa. Es revisarà la 
presència amb GUB. 
Es coneixen les dificultats d’aquesta 
zona,  hi ha unitats de la GUB que 
patrullen i s’aturen mitja hora als punts 
anomenats Beta, com són Voltes d’en 
Cirés i darrera d’Arc del teatre.  
La sala del CAS Baluard treballa el 
consum responsable i supervisat amb 
l’objectiu que les persones iniciïn 
programa de desintoxicació. El grup 
majoritari de persones ateses 
correspon a tractaments per 
alcoholisme. 
S’ofereix als veïns la possibilitat de 
parlar amb els responsables del CAS i 
visitar el Centre. 
Es revisarà el protocol de GUB. 

Veí de la zona d’Arc del Teatre 
planteja que s’intervingui quan tanca el 
CAS i si es pot evitar el tràfic 
d’estupefaents mitjançant la 
instal•lació de càmeres. 
Veí de la zona d’Arc del Teatre exposa 
que s’han remodelat els Jardins de 
Voltes d’En Cirés i que tot i així hi ha 
presència de persones toxicòmanes 
consumint, GUB només fa presència 
als Jardins de  Dolors Aleu però no als 
voltants. 
Demana si els veïns també s’ha de 
posar una tanca com la del CAP 
Veïna del C/ Reina Amàlia demana 
que es prengui seriosament el tema de 
la neteja i que es retirin els 
contenidors del carrer, hi van a llençar 
la brossa des dels supermercats 
Awami. Planteja que entre els 
contenidors, els vehicles i l’andami de 
“l’Hort del Xino” no queda espai per 
caminar. La Síndica de Greuges els va 
donar la raó però la situació continua 

L’andami té permís i s’estudiarà la 
possibilitat de moure els contenidors. 
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igual.   
Veïna Plaça Castella demana si 
s’actuarà amb l’ocupació de la 
Residència d’Estudiants Alternatius 
que genera moltes molèsties als veïns, 
explica que van informar en 
nombroses ocasions a Mossos 
d’Esquadra (MMEE) i a GUB dels 
intents d’ocupació, la valoració dels 
cossos de seguretat va ser que la 
seva intervenció podria complicar més 
la situació, també demana quines 
mesures es prendran quan es traslladi 
el CAP i quedi el local buit. 

Explica l’històric de l’ocupació de 
l’edifici, la darrera vegada que es va 
desallotjar es va enderrocar part de 
l’interior i es va tapiar per dificultar 
noves ocupacions. 
Actualment està denunciada 
l’ocupació i pendent de la resolució 
judicial. 

Veí del Passatge Sant Bernat 
expressa disconformitat perquè es 
parla poc de la Plaça Terenci Moix i 
del Passatge Sant Bernat.  Mostra 
preocupació per la subestació elèctrica 
que hi ha a la plaça i per l’afectació 
que pugui tenir en la salut dels veïns, 
si no es pot construir un CAP a sobre 
entén que ha de ser perillós pels veïns 
de l’entorn, darrerament ha vist 
camions que no sap quina actuació 
fan. Planteja que hi ha un grup de 
15/20 persones dormint al CAP, 
presencia de persones toxicòmanes, 
tràfic d’estupefaents, robatoris i 
brutícia, incompliment dels horaris de 
la pista bàsquet i botellon per la nit. 
Demana que es construeixi un espai 
de joc infantil a la plaça i es traslladi el 
bàsquet a la Plaça Joan Coromines. 
   

No tenim coneixement d’obres a la 
subestació elèctrica, esbrinarem. 
Es desestima construir el CAP sobre 
la subestació elèctrica perquè no es 
considera adequat, es tracta d’un 
equipament de salut i les consultes 
són espais tancats, des de salut 
indiquen que no és un problema per la 
salut si està en un espai obert. 
Terenci Moix és un punt beta i també 
hi ha presència de MMEE. Es revisarà 
la presència de GUB.  
Es revisarà què fer amb les cistelles 
de bàsquet. 
Tot i que la neteja de l’espai del CAP 
es responsabilitat de Salut, els serveis 
de neteja municipals entren el matí a 
netejar. 
Els Serveis d’Inserció Social 
intervenen a la zona. 

 

Acords: 

- En el proper Consell de Barri s’explicarà el resultat dels grups de treball 
del punt deliberatiu: Més Raval! Donem a conèixer la vida al barri. 

- Es farà difusió de la nova contracta de neteja. 
- Es tractarà amb el tècnic d’esports la petició realitzada des d’Amical 

d’espais per practicar esport. 
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- S’estudiarà la proposta de crear un butlletí diari que reculli les iniciatives 
culturals del Raval. 

- Es revisarà el protocol de GUB als Jardins de Dolors Aleu i entorns i a la 
Plaça Terenci Moix 

- S’estudiarà la possibilitat de moure els contenidors del C/ Reina Amàlia. 
- Es revisarà què fer amb les cistelles de bàsquet de la Plaça Terenci 

Moix. 

 

 

Les persones interessades en consultar l’àudio del Consell de Barri, podeu 
demanar-lo a participaciocvella@bcn.cat 

mailto:participaciocvella@bcn.cat

